

Brussels, 9 July 1974

SUMMARY OF THE SPEECH DELIVERED BY MR. LARDINOIS, MEMBER
OF THE COMMISSION, AT THE EUROPEAN PARLIAMENT SESSION
(Strasbourg, 8 July 1974)

At the European Parliament session which began on the afternoon of Monday, 8 July in Strasbourg, Mr. Lardinois announced that the Commission had taken a series of measures in respect of the common market in beef and veal:

1. Internal measures to encourage consumption.
2. Improvement of the intervention arrangements.
3. Measures in respect of non-member countries.

1. Internal measures

The Commission will propose the following measures to the Council:

- (a) the sale of meat from intervention stocks (frozen meat, whether or not boneless, and preserved products produced from meat removed from intervention) at a reduced price fixed in advance at a flat rate to social institutions and bodies;
- (b) the introduction of cut-price purchase vouchers, which could be distributed to certain categories of less well-off consumers to enable them to raise their consumption of beef and veal by guaranteeing them a 50% reduction in retail prices (financing of this measure to be shared equally between the EAGGF and the Member States);
- (c) a partial or total suspension of VAT and other charges such as local taxes, and health and veterinary inspection costs, which are levied on sales to consumers;
- (d) the Commission will propose the organisation of an information campaign to ensure that households are kept more fully informed of the situation on the beef and veal market and that they are notified, for example, of any fall in wholesale prices and of any expected subsequent fall in consumer prices. A total of 5,000,000 u.a. should be earmarked for the current marketing year.

2. Improvement of the intervention arrangements

- (a) The Commission has reached the conclusion that there is at present no need to change the intervention arrangements. In the autumn the Commission will examine the matter thoroughly and any proposals deemed necessary will be made before the end of the new marketing year (1 April 1975). Technical adjustments should improve the arrangements in the immediate future.

./.

- (b) The Commission considers that the Community's present entire industrial capacity will have to be brought into play to process meat stocks into preserved products, which could be used within the Community itself (subsidised meat) but also made available to the developing countries as food aid. With a view to improving the Community's processing capacity the Commission will give priority, through the Guidance Section of the EAGGF, to projects involving the processing of beef and veal.
- (c) The Commission will propose a premium of 100 u.a. per head of cattle as a means of ensuring that the slaughter of approximately 400,000 male cattle, ~~which would normally take place next autumn, is delayed by between four and six months.~~ This could avoid the serious difficulties which would face the intervention arrangements if the cattle in question were slaughtered at an earlier date.

3. Measures in respect of non-member countries

- (a) As from today, 9 July, and until 12 July the granting of import licences for all kinds of beef and veal from non-member countries will be suspended, as had already been done in the case of live animals, and fresh and chilled meat from non-member countries in Europe. Thus, for a brief three-day period there will be a total suspension of import licences for all types of beef and veal from all non-member countries.
- (b) The system of "twinning purchase" (the obligation to purchase one metric ton of frozen beef or veal from the intervention agencies for every metric ton of frozen meat imported from non-member countries) will, from 12 July, be extended to all types of meat, not only frozen meat. Consequently, importers will be required to purchase one metric ton of frozen intervention meat for every metric ton of beef or veal imported into the Community in whatever form.
- (c) The Commission proposes that the Council suspend temporarily imports of beef, veal and pigmeat for inward processing.

Mr. Lardinois pointed out that, if all these measures were applied, expenditure in respect of the beef and veal market during 1974 would total 400,000,000 u.a. against the 40,000,000 u.a. provided for in the budget. He did not, however, foresee the need for a supplementary budget. In any case, Mr. Lardinois continued, the expenditure was justified in view of the Community's responsibility towards producers, who had complied with the recommendations of all the European institutions to produce beef and veal at a time when there was a shortage of these products in the Community.

Bruxelles, le 9 juillet 1974

RESUME DE L'INTERVENTION DE M. LARDINOIS, MEMBRE DE LA COMMISSION, A LA SESSION DU PARLEMENT EUROPEEN (Strasbourg, le 8 juillet 1974)

Au cours de la session du Parlement européen qui a débuté lundi après-midi, 8 juillet à Strasbourg, M. Lardinois a annoncé que la Commission avait pris une série d'initiatives dans le domaine du marché commun de la viande bovine.

1. Mesures internes pour stimuler la consommation,
2. Amélioration du système d'intervention,
3. Mesures vis-à-vis des pays-tiers.

1. Mesures internes :

La Commission proposera au Conseil les mesures suivantes :

- a) la vente à prix réduit fixé forfaitairement à l'avance à des institutions et collectivités à caractère social, de viandes provenant des stocks d'intervention (viandes congelées, désossées ou non, et conserves fabriquées à partir de viandes provenant des interventions),
- b) la création de bons d'achat à prix réduit qui pourraient être mis à la disposition de certaines catégories de consommateurs économiquement faibles, afin de permettre à ceux-ci d'augmenter leur consommation de viande bovine en leur assurant une réduction des prix au détail de l'ordre de 50 % (financement de la réduction du prix : moitié FEOGA, moitié Etats membres),
- c) la suspension partielle ou totale de la TVA et d'autres charges telles que taxes communales, frais de contrôle sanitaire et vétérinaire, etc., au niveau de la vente aux consommateurs,
- d) la Commission proposera d'organiser une campagne d'information pour mieux tenir au courant les ménagères de la situation sur le marché de la viande, pour qu'elles sachent par exemple, que les prix de gros sont en baisse et que les prix à la consommation devraient suivre. Pour cette campagne une somme de 5 millions d'U.C. devrait être réservée.

2. Amélioration du système d'intervention :

- a) la Commission est arrivée à la conclusion qu'une modification du système d'intervention n'est pas actuelle. En automne, la Commission procédera à une étude approfondie du dossier et d'éventuelles propositions seront faites avant le début de la nouvelle campagne (le 1er avril 1975). A court terme, des modifications de caractère technique devraient améliorer le système.

- b) la Commission est d'avis que toute la capacité industrielle existante dans la Communauté devra être utilisée pour transformer en conserves les stocks de viande. Ces conserves pourraient être utilisées dans la Communauté même (viande sociale), mais également mises à la disposition des pays en voie de développement, sous forme d'aide alimentaire. Pour améliorer la capacité de transformation dans la Communauté, la Commission donnera la priorité, dans le cadre de la section "Orientation" du FEOGA, aux projets qui concernent la transformation et le traitement de la viande bovine.
- c) la Commission proposera de prévoir une prime de 100 U.C. par tête de bétail pour obtenir que l'abattage d'environ 400.000 bovins mâles, qui normalement devrait avoir lieu en automne prochain, soit reporté de 4 à 6 mois. De cette façon, les graves difficultés qui se poseraient au système d'intervention suite à un abattage accéléré, pourraient être évitées.

3. Mesures vis-à-vis des pays-tiers :

- a) à partir d'aujourd'hui, 9 juillet, jusqu'au 12 juillet, la délivrance des licences d'importation pour toutes les viandes bovines en provenance de pays tiers sera suspendue. Cette suspension était déjà en vigueur pour les animaux vivants, la viande fraîche et la viande réfrigérée, en provenance des pays tiers européens. Pendant une brève période de 3 jours, la suspension sera donc totale pour toutes les catégories de viande bovine et pour tous les pays-tiers.
- b) le système de "jumelage" (obligation d'acheter une tonne de viande bovine congelée aux bureaux d'intervention pour chaque tonne de viande congelée importée en provenance des pays-tiers) sera, à partir du 12 juillet, élargi de façon à s'appliquer à toutes catégories de viande et non seulement à la viande congelée. Par conséquent, les importateurs devront acheter une tonne de viande congelée d'intervention pour chaque tonne de viande bovine introduite dans la Communauté sous n'importe quelle forme.
- c) la Commission propose au Conseil d'arrêter temporairement les importations de viande bovine et de viande porcine dans le cadre du trafic de perfectionnement actif.

M. Lardinois a souligné que si l'ensemble de ces mesures était appliqué, les dépenses pour le secteur de la viande bovine pour l'année 1974 seraient de l'ordre de 400 millions d'U.C. au lieu des 40 millions prévus au budget. Néanmoins, M. Lardinois ne voyait pas concre la nécessité d'un budget supplémentaire. De toutes façons, les dépenses se justifient selon M. Lardinois, à cause de la responsabilité que la Communauté porte vis-à-vis des producteurs, puisque ceux-ci avaient suivi les recommandations de toutes les institutions européennes pour produire de la viande bovine au moment où la Communauté en manquait.

--:--:--:--:--